Change Motherboard No Need to Reinstall windows XP

This article is written for Microsoft Windows XP, the information is still valid for Windows 2000 (all versions) but may vary slightly.
When swapping out motherboards it’s common practice to reinstall the OS (windows), because of a chipset incompatibility, this is unnecessary. There is a time and place for OS reinstalls, but if your OS is running like a champ, and your just upgrading to a new mobo/cpu/ram, or just a new mobo you have other options.

Sysprep
First let me describe what Sysprep is, and why it’s useful to us. Sysprep is a tool used in creating HDD images for mass deployment, where the hardware can vary from machine to machine. The general idea is, you setup a PC, install all the software you want, make all the setting changes to the OS and applications. Then run Sysprep, which will remove all hardware IDs from the OS. At this point, you would want to create an image of the machine, but we are not creating images formass deployment. I am just outlining what the tool does, we will be using it differently.
The next time the PC boots it will run a Mini-Setup Wizard and re-detect your hardware just like the first time Windows was installed. You can setup the image to have drivers ready for your different hardware, but that ins’t necessary for what we are doing. We are only deploying this to a single PC, yours, and you can download the drivers by hand yourself.
Now lets go into the actual process.

1. Download drivers for your motherboard and especially your network card. When you blow away your current setup it’s nice to have these ready to install. The network card is essential, you mush have this driver handy in case XP doesn’t. Otherwise you will be downloading from another PC just so you can get on the internet.

2. Extract the Sysprep 2.0 files from your XP CD (\support\tools\deploy.cab) to c:\sysprep. The deploy.cab can be downloaded here.
I’m not sure if Sysprep 2.0 works on Windows 2K, I assume so (have not tested this). I know Sysprep 1.1 does work, that can be downloaded here.

3. Run Sysprep.exe

4. Select Mini-Setup, PnP, and then Reseal. Your PC should shut down when complete.

5. Install the new motherboard and or other hardware.

6. Boot the machine, it will show screens similar to when XP was first installed, this is the Mini-Setup Wizard.

7. At this point the instructions will vary depending on your hardware, you will be prompted for drivers that Windows does not already have.

8. Once you have installed the drivers you are ready to go.
Ghost 復原Windows XP系統失敗的原因
Ghost 復原Windows XP系統失敗，主要可能與Windows XP中加入了系統識別碼(SID)有關。SID主要是用來防止用戶在多台電腦安裝同一個Windows XP。如要為多台電腦使用Ghost的備份方式來安裝，便得先使用Sysprep修改電腦的SID，讓它成為每台電腦的專用識別碼。Sysprep主要功 能在於「封存」到沒有SID的狀態。這樣當電腦重新啟動時，Sysprep會為每台電腦指派一個專用的SID。

下載Deploy.cab壓縮檔及解壓到C:\Sysprep (Windows XP安裝光碟，路徑為support\tools\deploy.cab)。然後在「開始」-->「執行」，輸入cmd，進入Command Prompt模式，再進入Sysprep目錄，輸入sysprep -nosidgen。選定某一台新安裝好系統的電腦，執行Sysprep.exe。(注意：先確定Sysprep.exe及Setupcl.exe檔案都 在硬盤同一資料夾內) 選擇「MiniSetup」及「PNP」，然後選「重新封裝」，在關機項目內，可自行選擇重新啟動電腦或直接關機。關機後再用Ghost開機片開機，及執 行Ghost程式，將曾執行過Sysprep的Windows XP製作映像備份檔。

Ghost 還原方法：執行還原備份工作，然後啟動電腦，因為Sysprep在使用者第一次重新啟動電腦時，執行「Windows 歡迎畫面」或「迷你安裝」程序，需時數分鐘。安裝時電腦會提示輸入所需資料，如授權合約、產品識別碼、使用者名稱及公司等。「迷你安裝」部份，仍可輸入使用者資料。注意：備份的電腦與還原的電腦，盡量在硬體上相同，以減少衝突。

Sysprep工具的部份語法註釋：
-activated 不要設定「Windows Product Activation」的使用時限。當執行了Windows XP後，第一次啟動時，就可按照COA貼紙上的Product Key來激活Windows XP。
-audit 將電腦重新開機成「Factory」模式，不需產生新的安全性識別碼(SID)。
-factory 重新啟動時不需顯示「Windows歡迎畫面」或「迷你安裝」。此選項對更新驅動程式、執行隨插即用、安裝應用程式、測試、使用客戶資料設定電腦，或在出廠前執行設定非常有用。
-forceshutdown Sysprep完成後關閉電腦。如果電腦的ACPI BIOS無法以Sysprep的預設行為正常關機，便可使用這項。
-mini 設定Windows XP Professional成使用「迷你安裝」而不是歡迎畫面，但這選項不會對Windows XP Home Edition發生作用。
-nosidgen 執行Sysprep而不產生新的SID。如不是「複製」正執行Sysprep的電腦，或正在預先安裝網路上其中一個工作站，然後用其回復到其他網路電腦的話，則須使用這選項。
-quiet 執行Sysprep而不需顯示螢幕確認訊息。例如計劃在自動安裝Windows XP後立即執行Sysprep，則加入sysprep -quiet到Unattend.txt的「GuiRunOnce」即可自動執行。
-reboot 強制電腦自動重新啟動

How to use the Sysprep tool to automate successful deployment of Windows XP
This step-by-step article describes how to use the System Preparation Tool (Sysprep) to automate the successful deployment of Microsoft Windows XP. Sysprep is a tool that is designed for system administrators, Original Equipment Manufacturers (OEMs), and others who must automatically deploy the Windows XP operating system on multiple computers. After you perform the initial setup steps on a single computer, you can run the Sysprep tool to prepare the sample computer for cloning.

Requirements for running the Sysprep tool

Before you can use the Sysprep tool, your computer hardware and related devices must meet the following requirements: 

· The reference and destination computers must have compatible HALs. For example, Advanced Programmable Interrupt Controller (APIC)–based MPS (multiprocessor systems) must use the same APIC HAL. A standard HAL Programmable Interrupt Controller (PIC)–based system is not compatible with either the APIC HAL or the MPS HAL.

· The reference and destination computers must have the same Advanced Configuration and Power Interface (ACPI) support. 

· The Plug-and-Play devices on the reference and destination computers, such as modems, sound cards, network adapters, and video cards, do not have to be from the same manufacturer. However, the drivers for these devices must be available. 

· Third-party disk-imaging software or disk-duplicating hardware devices are required. These products create binary images of a computer's hard disk and either duplicate the image to another hard disk or store the image in a file on a separate disk.

· The size of the hard disk on the destination computer must be at least the same size as the hard disk on the reference computer. If the destination computer has a larger hard disk, the difference is not included in the primary partition. However, you can use the ExtendOemPartition key in the Sysprep.inf file to extend the primary partition if it was formatted by using the NTFS file system.

Prepare a reference computer for Sysprep deployment

To prepare a reference computer for Sysprep deployment in Windows XP, follow these steps: 

1. On a reference computer, install the operating system and any programs that you want installed on your destination computers.

2. Click Start, click Run, type cmd, and then click OK. 

3. At the command prompt, change to the root folder of drive C, and then type md Sysprep. 

4. Insert the Windows XP operating system CD into the appropriate CD-ROM or DVD-ROM drive, and then open the Deploy.cab file in the \Support\Tools folder.

Note To make sure that you are using the correct version of the Deploy.cab file for your service pack, use the Deploy.cab file that is distributed with that service pack. Visit the following Microsoft Web site to download the correct version for your service pack:

http://www.microsoft.com/windowsxp/downloads/default.mspx (http://www.microsoft.com/windowsxp/downloads/default.mspx) 
5. Copy the Sysprep.exe file and the Setupcl.exe file to the Sysprep folder. 

Note If you use the Sysprep.inf file, copy this file to the Sysprep folder also. For the Sysprep tool to function correctly, the Sysprep.exe file, the Setupcl.exe file, and the Sysprep.inf file must all be in the same folder. 

6. Remove the Windows XP operating system CD.

7. At the command prompt, type cd Sysprep to change to the Sysprep folder. 

8. To run the Sysprep tool, type the following command at the command prompt:

Sysprep /optional parameter
Note For a list of parameters, see the "Sysprep parameters" section.

If you run the Sysprep.exe file from the %systemdrive%\Sysprep folder, the Sysprep.exe file removes the whole folder and the contents of the folder after it finishes.

9. Microsoft recommends that after you run the Sysprep.exe file on a reference computer, isolate the reference computer from the local network where the image will be subsequently deployed to avoid any NetBIOS conflicts. This permits the Sysprep tool to complete the Setup program, join the domain that is specified, and use the new computer name that is specified in the Sysprep.inf answer file.

Create the Sysprep.inf answer file

The Sysprep.inf answer file is a text file that scripts the answers for a series of graphical user interface (GUI) dialog boxes. To create a Sysprep.inf answer file that is used by the Sysprep tool, you can use a text editor or you can use the Setup Manager tool that is included on the Windows XP CD and is also included with the Microsoft Windows XP Resource Kit. The answer file must be renamed to Sysprep.inf, and must reside in the Sysprep folder in the root of the drive where Windows XP is installed, or these files can reside on a floppy disk. If the Sysprep folder is named differently, the Setup program ignores it. There is not a parameter for specifying the Mini-Setup Wizard answer file. 



Sysprep.inf answer file format and parameters

· The Sysprep.inf answer file format and parameters are the same as the Unattended.txt file for Windows XP, but only the following sections and parameters are supported:

[Unattended]
ExtendOemPartition
OemPnPDriversPath
OemSkipEula
InstallFilesPath
KeepPageFile
ResetSourcePath
UpdateHAL
UpdateUPHAL
UpdateInstalledDrivers
TapiConfigured 

[GuiUnattended]
AdminPassword
Autologon
AutoLogonCount
OEMDuplicatorString
OEMSkipRegional
OEMSkipWelcome
TimeZone 

[UserData]
Supports the same set of entries as the Unattend.txt file.
[LicenseFilePrintData]
Supports the same set of entries as the Unattend.txt file.
[GuiRunOnce]
Supports the same set of entries as the Unattend.txt file.
[Display]
Supports the same set of entries as the Unattend.txt file.
[RegionalSettings]
Supports the same set of entries as the Unattend.txt file.
[Networking]
Supports the same set of entries as the Unattend.txt file.
[Identification]
Supports the same set of entries as the Unattend.txt file.
[TapiLocation]
[Sysprep]
Automatically generates the entries in the [SysprepMassStorage] section.
[SysprepMassStorage]
Allows you to use the same image on computers with different mass-storage devices.

Use the Setup Manager tool to create the Sysprep.inf answer file

To install the Setup Manager tool and to create an answer file, follow these steps: 

1. Open My Computer, and then open the Support\Tools folder on the Windows XP CD.

2. Double-click the Deploy.cab file to open it.

3. On the Edit menu, click Select All.

4. On the Edit menu, click Copy To Folder.

5. Click Make New Folder. 

Type the name that you want for the Setup Manager folder, and then press ENTER. For example, type setup manager, and then press ENTER. 

6. Click Copy.

7. Open the new folder that you created, and then double-click the Setupmgr.exe file. The Windows Setup Manager Wizard starts.

8. Follow the instructions in the wizard to create an answer file. 

For additional information about how to create an answer file, click the following article number to view the article in the Microsoft Knowledge Base: 

308662  (http://support.microsoft.com/kb/308662/ ) HOW TO: Use Setup Manager to create an answer file in Windows 2000 
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Sysprep parameters

You can use the following optional parameters with the Sysprep command in Windows XP: 

· -activated - Do not reset the grace period for Windows product activation. Use this parameter only if you have activated the Windows installation in the factory.

Important The product key that you use to activate the Windows installation must match the product key that is located on the COA sticker that is attached to that particular computer.

· -audit - Restarts the computer in Factory mode without having to generate new security IDs (SIDs) or process any items in the [OEMRunOnce] section of the Winbom.ini file. Use this command-line parameter only if the computer is already in Factory mode.

· -bmsd - Populates all the available mass storage devices in the [SysprepMassStorage] section.

· -clean - Clears the critical devices database that is used by the [SysprepMassStorage] section in the Sysprep.inf file.

· -factory - Restarts in a network-enabled state without displaying Windows Welcome or mini-Setup. This parameter is useful for updating drivers, running Plug and Play enumeration, installing programs, testing, configuring the computer with customer data, or making other configuration changes in your factory environment. For companies that use disk imaging (or cloning) software, Factory mode can reduce the number of images that are required. 

When all the tasks in Factory mode are complete, run the Sysprep.exe file by using the -reseal parameter to prepare the computer for end-user delivery. 

· -forceshutdown - Shuts down the computer after the Sysprep.exe file finishes.

Note Use this parameter with computers that have an ACPI BIOS that do not shut down correctly with the default behavior of the Sysprep.exe file. 

· -mini - Configures Microsoft Windows XP Professional to use Mini-Setup instead of Windows Welcome. This parameter does not affect Microsoft Windows XP Home Edition, where the first-run experience is always Windows Welcome.

Note that if you plan to use the Sysprep.inf file to automate Mini-Setup, you must either run the Sysprep tool by using the -mini switch, or click to select the MiniSetup check box in the GUI interface. By default, if you do not choose to run Mini-Setup, Windows XP Professional runs the Windows Welcome.

· -noreboot - Modifies registry entries (SID, OemDuplicatorString, and other registry entries) without the computer restarting or preparing for duplication. This parameter is mainly used for testing, specifically to see if the registry is modified correctly. Microsoft does not recommend this option because making changes to a computer after the Sysprep.exe file has run may invalidate the preparation that was completed by the Sysprep.exe file. Do not use this parameter in a production environment.

· -nosidgen - Runs the Sysprep.exe file without generating new SIDs. You must use this parameter if you are not duplicating the computer where you are running the Sysprep.exe file or if you are preinstalling domain controllers.

· -pnp - Runs the full Plug and Play device enumeration and installation of previous devices during Mini-Setup. This command-line parameter has no effect if the first-run experience is Windows Welcome. 

Use the -pnp command-line parameter only when you must detect and install previous, non-Plug and Play devices. Do not use the sysprep -pnp command-line parameter on computers that only use Plug and Play devices. Otherwise, you will increase the time that it takes for the first-run experience without providing any additional benefit to the user. 

Note When unsigned drivers are unavoidable, use the UpdateInstalledDrivers=yes parameter in conjunction with OemPnPDriversPath= and DriverSigningPolicy=ignore instead of the -pnp command-line parameter to provide a more seamless installation.

· -quiet - Runs the Sysprep.exe file without displaying onscreen confirmation messages. This is useful if you are automating the Sysprep.exe file. For example, if you plan to run the Sysprep.exe file immediately after the unattended Setup program finishes, add the sysprep -quiet command to the [GuiRunOnce] section of the Unattend.txt file.

· -reboot - Forces the computer to automatically restart, and then starts Windows Welcome Mini-Setup, or Factory mode, as specified. This is useful when you want to audit the computer and verify that the first-run experience is operating correctly.

· -reseal - Clears the Event Viewer logs and prepares the computer for delivery to the customer. Windows Welcome or Mini-Setup is set to start the next time that the computer restarts. If you run the sysprep -factory command, you must seal the installation as the last step in your preinstallation process. To do this, run the sysprep -reseal command or click the Reseal button in the Sysprep dialog box.

如何使用 Sysprep 工具將成功的 Windows XP 部署作業自動化
本文將逐步告訴您，如何使用「系統準備工具」(Sysprep) 將成功的 Microsoft Windows XP 部署作業自動化。Sysprep 是為系統管理員、原始設備廠商 (OEM)，以及其他必須自動將 Windows XP 作業系統部署到多部電腦上的使用者所設計的工具。當您在其中一台電腦上執行完初步的設定步驟之後，就可以執行 Sysprep 工具來準備範例電腦，以供後續複製之用。

執行 Sysprep 工具的需求

在您使用 Sysprep 工具之前，電腦硬體及相關裝置必須符合下列需求： 

· 參照電腦與目的電腦必須具有相容的 HAL。例如，使用「進階可程式中斷控制器」(APIC，Advanced Programmable Interrupt Controller) 的 MPS (多處理器系統) 必須使用相同的 APIC HAL。使用標準 HAL「可程式中斷控制器」(Programmable Interrupt Controller，PIC) 的系統與 APIC HAL 或 MPS HAL 並不相容。

· 參照電腦與目的電腦必須具有相同的 Advanced Configuration and Power Interface (ACPI) 支援。

· 參照電腦與目的電腦上的隨插即用裝置 (例如數據機、音效卡、網路卡及視訊卡) 不一定要來自同一家製造商，但是，您必須要有這些裝置的驅動程式。

· 您還需要有協力廠商的磁碟映像軟體或磁碟複製硬體裝置。這些產品可以建立電腦硬碟的二進位映像，並將該映像複製到其他硬碟上，或是將映像儲存在其他磁碟的檔案中。

· 目的電腦的硬碟容量至少要與參照電腦的硬碟容量相同。如果目的電腦的硬碟容量比較大，多出來的部分將不會放入主要磁碟分割中。但是，如果磁碟是用 NTFS 檔案系統格式化的，則您可以使用 Sysprep.inf 檔案中的 ExtendOemPartition 機碼來延伸主要磁碟分割。

為 Sysprep 部署準備一台參照電腦

如果要為 Windows XP 中的 Sysprep 部署準備一台參照電腦，請依照下列步驟執行： 

1. 在參照電腦上，安裝目的電腦上所要安裝的作業系統及所有程式。

2. 按一下 [開始]，再按一下 [執行]，輸入 cmd，然後按一下 [確定]。

3. 在命令提示字元中，變更到 C 磁碟機的根目錄，然後輸入 md Sysprep。

4. 將 Windows XP 作業系統的光碟片插入適當的 CD-ROM 或 DVD-ROM 光碟機中，然後開啟 \Support\Tools 資料夾中的 Deploy.cab 檔案。

注意 為了確保您所使用的 Deploy.cab 檔案是適用於您所安裝 Service Pack 的正確版本，請使用 Service Pack 中所附的 Deploy.cab 檔案。如果要下載適用於您所安裝 Service Pack 的正確版本，請造訪下列 Microsoft 網站：

http://www.microsoft.com/windowsxp/downloads/default.mspx (http://www.microsoft.com/windowsxp/downloads/default.mspx) 
5. 將 Sysprep.exe 檔案及 Setupcl.exe 檔案複製到 Sysprep 資料夾中。

注意 如果您有使用 Sysprep.inf 檔案，請一併將此檔案複製到 Sysprep 資料夾中。Sysprep.exe 檔案、Setupcl.exe 檔案及 Sysprep.inf 檔案必須放在同一個資料夾中，Sysprep 工具才能夠正常運作。

6. 取出 Windows XP 作業系統的光碟片。

7. 在命令提示字元中輸入 cd Sysprep，變更到 Sysprep 資料夾。

8. 如果要執行 Sysprep 工具，請在命令提示字元中輸入下列命令：

Sysprep /optional parameter
注意 如需參數清單，請參閱＜Sysprep 參數＞一節。

如果您從 %systemdrive%\Sysprep 資料夾執行 Sysprep.exe 檔案，Sysprep.exe 檔案會在執行完成之後移除整個資料夾及資料夾的內容。

9. Microsoft 建議您在參照電腦上執行完 Sysprep.exe 檔案之後，將參照電腦從隨後要部署映像的區域網路中隔離出來，以避免發生任何 NetBIOS 衝突。這麼做可以讓 Sysprep 工具完成安裝程式、加入指定的網域，並且使用在 Sysprep.inf 回應檔案中所指定的新電腦名稱。

建立 Sysprep.inf 回應檔案

Sysprep.inf 回應檔案是一個文字檔，它會針對一連串圖形使用者介面 (GUI) 對話方塊來撰寫回應。如果要建立 Sysprep 工具所使用的 Sysprep.inf 回應檔案，可以使用文字編輯器，或是使用 Windows XP 光碟片及 Microsoft Windows XP Resource Kit 中所包含的「安裝管理員」工具。您必須將回應檔案重新命名為 Sysprep.inf，並將檔案放在安裝 Windows XP 所在磁碟機根目錄下的 Sysprep 資料夾中，或者也可以將這些檔案放在磁片中。如果您變更了 Sysprep 資料夾的名稱，安裝程式會找不到這個資料夾。沒有參數可以用來指定迷你安裝程式精靈的回應檔案。


Sysprep.inf 回應檔案的格式與參數

· Sysprep.inf 回應檔案的格式與參數和 Windows XP 的 Unattended.txt 檔案相同，但是只支援下列區段及參數：

[Unattended]
ExtendOemPartition
OemPnPDriversPath
OemSkipEula
InstallFilesPath
KeepPageFile
ResetSourcePath
UpdateHAL
UpdateUPHAL
UpdateInstalledDrivers
TapiConfigured 

[GuiUnattended]
AdminPassword
Autologon
AutoLogonCount
OEMDuplicatorString
OEMSkipRegional
OEMSkipWelcome
TimeZone 

[UserData]
支援的項目與 Unattend.txt 檔案相同。
[LicenseFilePrintData]
支援的項目與 Unattend.txt 檔案相同。
[GuiRunOnce]
支援的項目與 Unattend.txt 檔案相同。
[Display]
支援的項目與 Unattend.txt 檔案相同。
[RegionalSettings]
支援的項目與 Unattend.txt 檔案相同。
[Networking]
支援的項目與 Unattend.txt 檔案相同。
[Identification]
支援的項目與 Unattend.txt 檔案相同。
[TapiLocation]
[Sysprep]
會自動在 [SysprepMassStorage] 區段中產生項目。
[SysprepMassStorage]
可以讓您在具有不同大型存放裝置的電腦上使用相同的映像。

使用安裝管理員工具建立 Sysprep.inf 回應檔案

如果要安裝「安裝管理員」工具並建立回應檔案，請依照下列步驟執行： 

1. 開啟 [我的電腦]，然後開啟 Windows XP 光碟片上的 Support\Tools 資料夾。

2. 按兩下 Deploy.cab 以開啟此檔案。

3. 在 [編輯] 功能表上，按一下 [全選]。

4. 在 [編輯] 功能表上，按一下 [複製到資料夾]。

5. 按一下 [建立新資料夾]。

輸入您想要使用的安裝管理員資料夾名稱，然後按 ENTER 鍵。例如，輸入 setup manager，然後按 ENTER 鍵。

6. 按一下 [複製]。

7. 開啟您所建立的新資料夾，然後按兩下 Setupmgr.exe 檔案。Windows 安裝管理員精靈就會啟動。

8. 請依照精靈中的指示來建立回應檔案。

如需有關如何建立回應檔案的詳細資訊，請按一下下面的文件編號，檢視「Microsoft 知識庫」中的文件：

308662  (http://support.microsoft.com/kb/308662/ ) 如何：使用安裝管理員建立回應檔案 

Sysprep 參數

您可以將下列選用參數與 Windows XP 中的 Sysprep 命令搭配使用： 

· -activated - 不要重設 Windows 產品啟用的寬限期。只有當您已經在原廠啟用 Windows 安裝，才能使用此參數。

重要 您用來啟用 Windows 安裝的產品金鑰，必須和貼在該部特定電腦的真品證明書貼紙上的產品金鑰相符合。

· -audit - 將電腦重新啟動至「原廠」模式，不需要產生新的安全識別碼 (SID)，也不需要處理 Winbom.ini 檔案 [OEMRunOnce] 區段中的任何項目。只有當電腦已經處於「原廠」模式時，才能使用此命令列參數。

· -bmsd - 將所有可用的大型存放裝置填入 [SysprepMassStorage] 區段中。

· -clean - 清除 Sysprep.inf 檔案中 [SysprepMassStorage] 區段所使用的重要裝置資料庫。

· -factory - 在啟用網路的狀態下重新開機，不要顯示「Windows 歡迎畫面」或迷你安裝程式。如果要更新驅動程式、執行隨插即用列舉、安裝程式、進行測試、用客戶資料來設定電腦，或是想要在工廠環境中變更其他設定，此參數會很有用。對於那些使用磁碟映像 (或複製) 軟體的公司來說，「原廠」模式可以減少所需的映像數目。

當您在「原廠」模式中完成所有工作之後，請使用 -reseal 參數來執行 Sysprep.exe 檔案，以準備將電腦交給使用者。

· -forceshutdown - 在 Sysprep.exe 檔案完成之後關閉電腦。

注意 如果電腦具有 ACPI BIOS，但是無法依照 Sysprep.exe 檔案的預設方式正常關機，就可以使用此參數。 

· -mini - 設定 Microsoft Windows XP Professional 使用迷你安裝程式，而不是使用「Windows 歡迎畫面」。此參數對 Microsoft Windows XP Home Edition 沒有作用，首次執行 Microsoft Windows XP Home Edition 時一定是出現「Windows 歡迎畫面」。

請注意，如果您計畫要使用 Sysprep.inf 檔案將迷你安裝程式自動化，必須使用 -mini 參數來執行 Sysprep 工具，或是按一下以選取 GUI 介面中的 [迷你安裝程式] 核取方塊。根據預設，如果您沒有選擇執行迷你安裝程式，Windows XP Professional 就會執行「Windows 歡迎畫面」。

· -noreboot - 不需要重新啟動電腦或準備進行複製，就可以修改登錄項目 (SID、OemDuplicatorString 及其他登錄項目)。此參數主要是用來進行測試，特別是用來查看登錄是否已正確修改。Microsoft 不建議您使用此選項，因為在執行了 Sysprep.exe 檔案之後再來對電腦進行變更，可能會使 Sysprep.exe 檔案所完成的準備工作變成無效。請勿在生產環境中使用此參數。

· -nosidgen - 在不產生新的 SID 的情況下執行 Sysprep.exe 檔案。如果您不想要複製您正在執行 Sysprep.exe 檔案的電腦，或者如果您想要預先安裝網域控制站，就必須使用此參數。

· -pnp - 在迷你安裝程式執行期間，執行完整的隨插即用裝置列舉與安裝。如果第一次執行時出現的是「Windows 歡迎畫面」，則此命令列參數沒有作用。

只有在您必須偵測並安裝舊式、非隨插即用的裝置時，才使用 -pnp 命令列參數。請不要在只使用隨插即用裝置的電腦上使用 sysprep -pnp 命令列參數。否則，您將會增加第一次執行所需的時間，而且對使用者而言沒有任何額外的好處。

注意 如果無法避免使用未簽署的驅動程式，請將 UpdateInstalledDrivers=yes 參數與 OemPnPDriversPath= 及 DriverSigningPolicy=ignore 一起搭配使用，而不要使用 -pnp 命令列參數，以便能提供更完整的安裝。

· -quiet - 執行 Sysprep.exe 檔案，但是不要在螢幕上顯示確認訊息。如果您要將 Sysprep.exe 檔案自動化，此參數會很有用。例如，如果您計畫要在自動安裝程式完成之後立即執行 Sysprep.exe 檔案，請將 sysprep -quiet 命令新增到 Unattend.txt 檔案的 [GuiRunOnce] 區段中。

· -reboot - 強迫電腦自動重新開機，然後依照指定方式啟動「Windows 歡迎畫面」、迷你安裝程式或「原廠」模式。如果您想要稽核電腦並確認第一次執行時的運作正確，此參數會很有用。

· -reseal - 清除「事件檢視器」記錄，並準備將電腦交給客戶。在下一次重新啟動電腦時，依照設定會啟動「Windows 歡迎畫面」或迷你安裝程式。如果您執行 sysprep -factory 命令，必須將此項安裝的封裝作業當成預先安裝程序中的最後一個步驟。如果要執行這項操作，請執行 sysprep -reseal 命令，或按一下 [Sysprep] 對話方塊中的 [重新封裝] 按鈕。

